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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
14/a. számú nyilvános ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. július 30-án  

    megtartott nyilvános üléséről 
 
N a p i r e n d: 
 
1./ A Palotási Gyermeklánc Óvoda magasabb vezetői álláshelyére érkezett pályázat 
     megtárgyalása        
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a talajterhelési díjról szóló  
     rendelete elfogadására           9/2015. (VII.31.) rendelet 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
3./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a települési támogatás és az  
     önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.20.)  
     önkormányzati rendelete módosítására      10/2015. (VII.31.) rendelet 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
4./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. év II. félévi  
     munkatervére                     65/2015.(VII.30.) határozat 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
5./ Javaslat a szociális étkeztetés szakmai programjának módosítására 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester     66/2015.(VII.30.) határozat 
 
6./  Tulajdonosi hozzájárulás a Palotási Általános Iskola által “Sportból a legtöbbet!”  című  
      pályázaton elnyert vissza nem térítendő támogatás felhasználásához     
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester                                    67/2015.(VII.30.) határozat 
 
7./ Palotási Gyermeklánc Óvoda kerítésének felújítására és járda felújítására benyújtott  
     ajánlatok megtárgyalása                   68/2015.(VII.30.) határozat 
           69/2015.(VII.30.) határozat 
8./ Egyebek: 
 a) Bonatus Kft-vel szemben fizetési meghagyás iránti eljárás megindítása 
           70/2015.(VII.30.) határozat 

b) Orvosi rendelő bútorzata beszerzésre vonatkozó árajánlat megtárgyalása   
71/2015.(VII.30.) határozat 

c) Türr István Képző és Kutató Intézet terembérleti szerződésének megtárgyalása 
72/2015.(VII.30.) határozat 

d) Megyenap 
e) Általános iskolai burkolatjavítás  
f) Cserhátalja Vidékfejlesztési Egyesület alelnöki tisztségéhez hozzájárulás 

73/2015.(VII.30.) határozat 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
14/a. számú nyilvános ülési 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. július 30-án  
               megtartott nyilvános üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
                                  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Komáromi Tibor alpolgármester, Almási Lajos, 
Hasznosi Norbert, Siposné Kiss Mónika, Uhrin János önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző, Krekács Istvánné óvodavezető, Csepela 
Csaba bizottsági tag 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy a meghívóban szereplő napirendeket tárgyaljuk 
meg, azzal a módosítással, hogy első napirendként tárgyaljuk meg az óvodavezetői pályázatot, 
és az óvodával kapcsolatos felvetéseket, kérdéseket beszéljük meg, az óvodai vezetői pályázat 
véleményezését viszont a nyilvános testületi ülés után zárt ülés keretében tesszük meg. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: A 6. és 7. napirendi pontokat kérném, hogy ne tárgyaljuk, 
mert tudomásom szerint az SZMSZ is előírja, hogy ilyen esetben a pénzügyi bizottságnak 
előzetesen meg kellett volna tárgyalni és már javaslattal a testület elé hozni. A másik pedig, 
hogy a testületi tagok nem voltak tájékoztatva, illetve nem voltunk megkérdezve, arról, hogy 
kitől legyen árajánlat kérés, szerettem volna, ha a testületi ülésen közösen megbeszéljük, hogy 
kik azok akiknek kiküldünk ajánlatkérést, továbbá az is volt a kérésem, hogy testületi ülésen 
kerüljön bontásra az árajánlat. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Dönthet úgy a testület, hogy nem tárgyalja a kérdést, hiszen a 
testület joga ezt eldönteni, hogy mit tárgyal a napirendek közül. Viszont a beérkezett 
árajánlatoknál m2 árak kerülnek összehasonlításra, amennyiben ezeket a pénzügyi bizottság 
külön véleményezni kívánja, megteheti, akkor szeretném ha összehívnánk mihamarabb, akár 
holnapra a pénzügyi bizottságot, tekintettel arra, hogy ne következzen be időbeli csúszás a 
konszolidációs pénz felhasználását illetően, ezt sürgősséggel tegyük meg és jövő héten a 
képviselő-testület a bizottsági véleményezést követően újra ülésezik. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én nem tudok részt venni a bizottsági ülésen és nem 
tudom elfogadni, hogy most itt kijelentsük, hogy holnap reggel üljünk össze, meg kell kérdezni 
a képviselő-testületet és a pénzügyi bizottság tagjait, hogy megfelel-e nekik az időpont. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Előző rendkívüli ülésénél is az okozta a problémát, hogy nem 
tudott egy hétig a képviselő-testület összeülni határozatképesen az orvosi rendelő pótmunkáival 
kapcsolatban, ezzel a testület és a bizottságok tagjai az önkormányzat munkáját is 
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akadályozzák. Megtehetjük azt is, hogy a jelenlévő bizottsági tagokkal a pénzügyi bizottság 
határozatképessége folytán most összeül a bizottság és ezt követően ül össze a testület és 
tárgyalja meg a napirendeket. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy most ne tárgyaljuk ezt a két napirendet, mai nap 
folyamán döntünk arról, hogy mikor, milyen módon tárgyaljuk meg a kérdést. Arról 
döntöttünk, hogy mindig, minden helyi vállalkozótól kérjünk ajánlatot, ez most is megtörtént, 
azonkívül, hogy legyen még több ajánlat, kértünk olyanoktól is, akik küldtek részünkre 
megkeresést, hogy rendelkeznek ilyen szabad kapacitással. Természetesen senki ne feltételezze 
azt, hogy 1.-Ft eltérés van valahol, vagy valamilyen visszaélés történt ezzel kapcsolatosan. 
Amennyiben még ismerünk olyan helyi vállalkozót, aki nem került meghívásra a projektekbe, 
azt mondják el, javasolják a képviselők. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Kérem a  pénzügyi bizottság jelölje meg azt az időpontot mikor 
tud összeülni, hogy határozatképes legyen. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A legfőbb probléma szerintem az, hogy az árajánlatok 
bontása nem itt történt meg, ennél a két napirendnél. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Olyan szinten nem bízik a képviselő-testület a munkánkban, hogy 
a beérkezett árajánlatok oldalait kicseréljük? A beérkezett ajánlatok nem kerültek 16 óra előtt 
felbontásra, egyik sem. Jelezném, hogy a beérkezett ajánlatok nagy része nap közben e-
mailben érkezett meg nyíltan az önkormányzat központi emailjére, amit valamennyi képviselő-
testületi tag tud ellenőrizni, a 7 ajánlat közül mindössze 3 érkezett zárt borítékban, másrészt az 
ajánlatkéréskor nem kértük az ajánlat zárt borítékban történő benyújtását. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én senkit nem rágalmaztam, nem azt mondtam, hogy nem 
bízok valakiben. Én azt szeretném, ha a testületet tagjai is meg lennének kérdezve, például 
arról, hogy kinek legyen kiküldve ajánlatkérő. Szeretném, ha a jövőben ez változna és a testület 
is tudna ezen dolgokról.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Kérem a testület tagjainak javaslatát, arra vonatkozóan, hogy 
kinek legyen kiküldve az ajánlatkérés. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy erre a kérdésre az egyebek napirendi pontok 
között térjünk vissza. 
 
Szabó Mihály polgármester szavazásra bocsátja a javaslat elfogadását, arra vonatkozóan, hogy 
a Palotási Gyermeklánc Óvoda kerítésének felújítására beérkezett árajánlatok megtárgyalása, 
és a járda felújítására beérkezett árajánlatok megtárgyalása kerüljön ki a napirendi pontok 
közül. 
 
A képviselő-testület elfogadja a napirendre tett javaslat elfogadását, így a nyilvános ülés 
napirendje a következő: 
 
N a p i r e n d: 
1./ A Palotási Gyermeklánc Óvoda magasabb vezetői álláshelyére érkezett pályázat 
     megtárgyalása 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a talajterhelési díjról szóló  
     rendelete elfogadására 
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3./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a települési támogatás és az  
     önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.20.)  
     önkormányzati rendelete módosítására 
4./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. év II. félévi  
     munkatervére  
5./ Javaslat a szociális étkeztetés szakmai programjának módosítására 
6./  Tulajdonosi hozzájárulás a Palotási Általános Iskola által “Sportból a legtöbbet!”  című  
      pályázaton elnyert vissza nem térítendő támogatás felhasználásához     
7./ Palotási Gyermeklánc Óvoda kerítésének felújítására és járda felújítására benyújtott  
     ajánlatok megtárgyalása 
8./  Egyebek:  

a) Bonatus Kft-vel szemben fizetési meghagyás iránti eljárás megindítása 
b) Orvosi rendelő bútorzata beszerzésre vonatkozó árajánlat megtárgyalása 
c) Türr István Képző és Kutató Intézet terembérleti szerződésének megtárgyalása 
d) Megyenap 
e) Általános iskolai burkolatjavítás  
f) Cserhátalja Vidékfejlesztési Egyesület alelnöki tisztségéhez hozzájárulás 
 
 

 
I. NAPIREND: 
 

A Palotási Gyermeklánc Óvoda magasabb vezetői álláshelyére érkezett pályázatok, 
óvodával kapcsolatos egyéb kérdések megtárgyalása 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A Palotási Gyermeklánc Óvoda magasabb vezetői álláshelyére 
határidőre a jelenlegi óvodavezető Krekács Istvánné nyújtotta be pályázatát. A testületi ülés 
meghívójával egyidejűleg kiküldtük a képviselők részére, hogy a pályázat megtekinthető az 
ülés előtt, ezzel egy képviselő élt. A jövőre vonatkozóan kérem, hogyha személyi kérdésekben, 
vezetői állásokkal kapcsolatban lesz vélemény nyilvánítás és döntés, akkor minden esetben a 
testületi ülést megelőzően lehessen belenézni a pályázati anyagba, ne testületi ülésen kerüljön 
erre sor.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Már van arra lehetőség, hogy aki még nem töltötte be a 3 éves 
kort, de már 2,5 éves, felvehető az óvodába. Van-e erre igény? Korábban voltak szülői 
észrevételek, melyekben kritika érte az óvodát, ezek ügyében történt valamilyen megoldás? 
 
Krekács Istvánné óvodavezető: 5-6 ilyen kisgyermekünk volt az elmúlt nevelési évben, aki 
még nem töltötte be a 3 éves kort. 
Értesültem a szülők által írt névtelen levél tartalmáról, elszomorít, hogy nem vállalta a nevét. 
Minden egyes szülővel vagyok olyan kapcsolatban, hogy odajöhet hozzám és a problémákat 
meg tudjuk beszélni. Azt éreztem, hogy biztos vagyok benne, hogy a szülők megbánták ezt, 
illetve külső és belső ráhatás kellett, hogy ez a levélírás megtörténjen. Én ezekkel a 
felvetésekkel kapcsolatban leírtam a reflexióimat, amit szeretnék ismertetni. 
Az első felvetés volt, hogy a gyermekek felügyelete nem megfelelő középső-nagy csoportban. 
A dajka tálalókonyhára történő beosztása szükségszerűen évekre visszamenőleg úgy történik, 
hogy mindig a nagycsoportból vonjuk ki a dadust, hiszen a gyermekek fejlettsége mellett, ezt a 
feladatot is el tudja látni, ez mindig így volt. Amikor ebből a csoportból betegállományba ment 
a dajka, akkor a kisebbektől ment ki a dajka a tálalókonyhára. A dajka feladata nem a 



 5 

gyermekek felügyelete, főleg nem ott, ahol a két óvónő rendelkezésre áll a csoportban. Volt 
olyan két éves időszak az óvodában, amikor dajka nélkül voltunk és ebből a szülők semmit 
nem érzékeltek, mert nem érzékelhettek, a mi feladatuk az, hogy oldjuk meg a kialakult 
helyzetet, nem az, hogy panaszkodjunk. 
A második felvetés, az iskola-óvoda kapcsolata, tanító látogatása nem megfelelő: Véleményem 
szerint az iskola-óvoda kapcsolata teljesen felhőtlen, az, hogy a tanító nem látogatott el a 
gyermekekhez, az volt az oka, hogy nem tudtak dönteni májusig az elsős nevelő személyében, 
ez nem róható fel az óvodának. Az iskolába menő gyermekek voltak az iskolában május 
hónapban, hiszen előtte az iskolának rengeteg programja volt, ekkorra tudtunk időpontot 
egyeztetni. 
Harmadik felvetés volt a nevelési tanácsadás. A 23 gyermekből 2 gyermeknek van papírja a 
nevelési tanácsadóból, amiről más szülőket nem illene tájékoztatni. Gyógypedagógiai fejlesztés 
volt részükre kiírva, az egyiküknek heti három óra, a két gyermeknek az igazgató asszonnyal 
egyeztetve személyesen intéztem el az időpontokat Pásztóra, a szülők ezt nem vállalták.  
Arra a felvetésre, hogy az óvoda közösségi oldalán csak egyik csoportról szerepelnek képek 
válaszom, hogy nem tudom mire gondol a szülő, hiszen ünnepek alkalmával készült képeket 
feltesszük  minden gyermekről. Az említett képek nem az óvoda oldalára kerültek fel. 
Általában a célja az ilyen névtelen levélnek nem az, hogy a problémákkal foglalkozzunk, 
hanem az elégedetlenségszítás és a botránykeltés. A felvetésekre ennyit reagálnék. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Szeretném megköszönni a részletes tájékoztatást. 
Elhangzott korábbi testületi ülésen már, hogy a helyi termékek beszerzésére a jövőben az 
élelmezésvezető figyeljen oda. 
 
Krekács Istvánné óvodavezető: Ez folyamatban van, a határozat szerint augusztus 31-ig 
történik meg a beszerzések felülvizsgálata. 
 
Szabó Mihály polgármester: Köszönöm a véleményeket, javaslatokat. A jövőben a 
problémákra fokozott figyelmet kell fordítani, a pedagógusok maximálisan a gyermek és a 
szülő érdekében tevékenykedjenek. Az óvodavezetői pályázattal kapcsolatos javaslatról a 
döntést a kérdések után hozzuk meg. Viszont van még több óvodai téma, amit szükségszerű 
megtárgyalni. 
A sókabinnal kapcsolatban kiküldtük a képviselők részére az anyagot, nem döntést szeretnék 
most ebben hozni, arra kérem a képviselőket, hogy gondolkodjunk el a beszerzésen. 
 
Krekács Istvánné óvodavezető: Nagyon jó lenne beszerezni az óvodába, alaposan át kell 
néznünk a költségvetésünket, szeptemberben már látni fogjuk hogy állunk, lesznek 
megtakarítások.  
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A sókészüléknek bizonyított a jótékony hatása, tapasztalatból 
is tudom, mindenképpen jónak látom. Amikor már látható az óvodai költségvetés, akkor újra 
kell tárgyalni a beszerzést. 
 
Szabó Mihály polgármester: Megkérem óvodavezető asszonyt személyi kérdésekkel 
kapcsolatosan, élelmezésvezető, konyhai kisegítővel kapcsolatosan ismertesse a problémákat. 
 
Krekács Istvánné óvodavezető: A pályázati kiírás lebonyolódott a konyhai kisegítői állásra, 
az egyetlen pályázó ma jelezte, hogy betegség miatt sajnos nem tudja vállalni a munkát. 
Megvolt a pályázati eljárás, rendkívüli helyzet állt elő, egy egy éves határozott idejű 
szerződéssel akkor fel kell venni valakit, jövőre úgyis ismét meg kell hirdetni az állást, így 
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augusztus 10-től felvételre kerül Molnárné Tellér Mónika. A dajka helyére pedig Alföldi 
Tamásné kerül felvételre.  
 
Szabó Mihály polgármester: Az óvodában már a villámhárító is esedékessé vált, sokáig azért 
nem készült el, mert vita volt, egyik szakértő javasolta, hogy legyen másik, hogy ne legyen, 
most a napelemek egyértelműsítették, hogy kerüljön felszerelésre. Kérem a testületet, hogy 
gondoljuk át, hogyan oldjuk meg, elkezdjük ebben az évben vagy csak jövőre, szükséges vele 
foglalkozni, jogszabályilag is kötelező. Javaslom, hogy kérjünk először tervezői ajánlatot, majd 
a kivitelezésre is írjunk ki pályázatot. 
Szóbeli tájékoztatást kaptam arról, hogy Szarvasgede Község Önkormányzata Képviselő-
testülete úgy döntött, szeretne csatlakozni a Palotás és Kisbágyon Óvodai Intézményfenntartó 
Társuláshoz 2016-os nevelési évtől. Ha megkapjuk az írásbeli értesítést, akkor a testületnek 
ezzel foglalkozni kell, hogy a társulást kibővítsük-e, tudjuk-e őket fogadni vagy sem. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Ha Szarvasgede is csatlakozik az Intézményfenntartó 
Társuláshoz, akkor továbbra is marad minden ugyanígy? Lesz egy óvodavezető a 
székhelyóvodának? 
 
Szabó Mihály polgármester: Igen egy óvodavezető lesz a székhelyóvodában.  
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, az óvodavezetői pályázat 
véleményezése a nyilvános testületi ülés után zárt ülés keretében történik. 
 
II. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a talajterhelési díjról 
szóló rendelete elfogadására 

(előterjesztés, rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A csatornaépítési beruházás befejeződött, kisebb-nagyobb 
gondok, problémák meghibásodások vannak. A rákötési arány 75%-át el kellene érnünk, ezért 
az Intézőbizottság olyan döntést hozott, hogy amennyiben 30.000.-Ft befizetésre kerül, akkor a 
csatornahálózatra rácsatlakozhat egy-egy ingatlantulajdonos. Ugyanakkor azok az 
ingatlantulajdonosok, akik nem csatlakoznak a hálózatra, részükre valamilyen szankciót 
szükséges megállapítani. Az öt település vezetése úgy döntött, hogy egységes talajterhelési 
díjról szóló rendeletet alkot, hátha ezzel is elő tudjuk segíteni azt, hogy minél többen 
rácsatlakozzanak a hálózatra. Az öt településre vonatkozóan a rendszerre való rácsatlakozásnak 
2015. december 31-ig 92 %-osnak kellene lenni. A rendelet-tervezetet kiküldtük a testület 
tagjai részére, kérem tegyék fel kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Mennyien vették eddig igénybe, ezt a kedvezményes 
rácsatlakozást? Milyen azoknak az aránya, akik megtehetnék ugyan a befizetést és rákötést, de 
nem tették meg, illetve mennyi az, aki valószínűleg anyagi lehetősége miatt nem csatlakozott?  
Mi történik, ha nem lesz meg a 92%-os rákötés, az összességében mit jelent a településeknek? 
 
Szabó Mihály polgármester: Összesen Palotás esetében 215-en csatlakozhatnának rá a 
rendszerre, ebből az elmúlt időszakban 12-en éltek ezzel a kedvezményes lehetőséggel. A nagy 
többség be tudná fizetni az összeget, de mégsem teszi. Ha nem éri el a 92%-ot a rákötések 
száma, akkor az  támogatási összeg visszavonását is eredményezheti. Bízunk benne, hogy nem 
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kerülünk ilyen helyzetbe, és abban is, hogy Szirák település esetében is meg fog emelkedni a 
rákötési arány. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Miután a szennyvízcsatornára megvan a rákötési lehetőség, a 
törvény határidőket határoz meg  az önkormányzatnak is, hogy kötelező rendelkezni a 
talajterhelési díjról, nekünk októberig lenne lehetőségünk ezt megtenni. Azért gondoltuk most 
megalkotni a rendeletet, hogy a következő Palotási Hírekben már tájékoztathassuk a 
lakosságot, hogy jövő évtől ilyen díjfizetési kötelezettség is terheli őket, még tudjanak élni a 
kedvezményes rákötési lehetőséggel. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: A rendeletben szereplő 1.200.-Ft/m3 díjtól mi megállapíthatunk 
többet vagy kevesebbet? Azoknál az ingatlanoknál, ahol nem lesz vezetékes ivóvíz, ott az ÉRV 
Zrt. által megadott átlag családi ház fogyasztását fogjuk alkalmazni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A rendelet országosan meghatározza a díjat, be vannak sorolva az 
egyes települések szorzószám szerint, ezen mi nem változtathatunk, mert az egységdíj mértékét 
a környezetterhelési díjról szóló rendelet határozza meg. Pásztó és a környező települések is ezt 
a megoldást alkalmazzák, tekintettel arra, hogy másféle módon nem tudjuk megállapítani a 
fogyasztást, mint az ÉRV által adott átlag alapján. 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én nem értek egyet ezzel a megoldással. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

9/2015. (VII.31.) önkormányzati rendelete 
 

a talajterhelési díjról 
 (rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

III. NAPIREND: 
 
Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a települési támogatás és 
az önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.20.) 

önkormányzati rendelete módosítására 
(előterjesztés, rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Az előterjesztésből látszik, hogy a Kormányhivatal 
kezdeményezte a szociális tárgyú rendeletek felülvizsgálatát a rendkívüli települési 
támogatásra vonatkozóan. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Rendkívüli települési támogatás a Kormányhivatal álláspontja 
szerint jövedelemtől függetlenül adható legyen, ezért a korábbi rendeletünkben szereplő 
jövedelemhatárokat kivettük a rendkívüli települési támogatás tekintetében és az kerül be a 
rendelet szövegébe, hogy rendkívüli települési támogatásban részesíthető kérelemre vagy 
hivatalból az, aki létfenntartást veszélyeztető rendkívüli élethelyzetbe (elemi kár, súlyos 
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betegség, stb.) került, valamint az időszakosan vagy tartósan létfenntartási gonddal küzdő 
személy, illetve aki önmaga, vagy családja létfenntartásáról más módon nem tud gondoskodni, 
vagy alkalmanként jelentkező többletkiadásuk miatt anyagi segítségre szorul. 
 
A képviselők részéről  kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a rendelet-
tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

10/2015. (VII.31.) önkormányzati rendelete 
 

a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi 
szabályairól szóló 4/2015. (II.20.) önkormányzati rendelete módosítására 

(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
IV. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. év II. félévi 
munkatervére 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A főbb, kötelezően tárgyalandó napirendeket tartalmazza, 
természetesen ezek még kibővülnek az adott ülésre vonatkozóan. 
 
Uhrin János képviselő: Az óvoda gazdálkodására vonatkozóan a szeptemberi ülésen jó lenne 
valamilyen tájékoztatást kapni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A szeptemberi ülés napirendje kiegészül a Palotási Gyermeklánc 
Óvoda élelmezési nyersanyagbeszerzésének felülvizsgálatáról szóló tájékoztatással is, ugyanis 
erről egyedi határozat született. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

65/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. év II. félévi  
munkatervét elfogadja. 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: értelemszerűen 
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V. NAPIREND: 
 

Javaslat a szociális étkeztetés szakmai programjának módosítására 
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Az idei évben változott a szociális igazgatásról, szociális 
ellátásokról szóló törvény az ellátás igénybevételével kapcsolatban. Egyrészt megállapodást 
kell kötni, másrészt tájékoztatni kell a jogviszony megszüntetésével kapcsolatosan, az erre 
vonatkozó szabályozás változott, emiatt a megállapodást, a tájékoztatót, illetőleg a szakmai 
programnak az erre vonatkozó részét is módosítani kell, ezek a részek kerültek átvezetésre a 
szakmai programban. Tehát csak a hatályos jogszabályoknak való megfelelés érdekében került 
módosításra. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

66/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a szociális étkeztetésre és házi 
segítségnyújtásra vonatkozó módosított szakmai programot jóváhagyja. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
VI. NAPIREND: 
 
Tulajdonosi hozzájárulás a Palotási Általános Iskola által “Sportból a legtöbbet!”  című 

pályázaton elnyert vissza nem térítendő támogatás felhasználásához 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Decathlon üzletlánc egy pályázatot írt ki általános iskolák 
részére, úgy tervezte, hogy az országban összesen hat iskolát fog támogatni, végül 10 iskola 
került támogatásra, melybe belekerült a Palotási Általános Iskola is. A támogatási összeg 
1.624.829.-Ft+áfa volt, ezt az összeg a tornaszoba padlóburkolatának és egyéb burkolatainak a 
helyreállítására használjuk fel. Az egyeztetések során sikerült elérni, hogy a Decahtlon a teljes 
bruttó összeget biztosítsa részükre. A feladatunk, hogy, mint tulajdonos járuljunk hozzá, hogy 
a munkálatok elvégzésre kerüljenek és a testület hatalmazzon meg azzal, hogy a támogatási 
szerződést aláírjam az önkormányzat nevében. A KLIK a fenntartó az Általános Iskola 
részéről, de az önkormányzattal, mint tulajdonossal köthetnek szerződést.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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67/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Mihályfi Ernő Művelődési Ház és 
Könyvtár (3042 Palotás, Szabadság út 26.) épületében található, Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ használatába adott tornaszoba tulajdonosaként hozzájárul 
a Palotási Általános Iskola (3042 Palotás, Szabadság út 30.) Budathlon 
Ingatlanberuházó Kft (2040 Budaörs, Baross u. 146.)-vel kötött támogatási 
megállapodás alapján a tornaszoba felújításához, valamint felhatalmazza a 
polgármestert a támogatási szerződés megkötésére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
VII. NAPIREND: 
 

Palotási Gyermeklánc Óvoda kerítésének felújítására és járda felújítására benyújtott 
ajánlatok megtárgyalása 

 
Szabó Mihály polgármester: Úgy döntött a testület, hogy a felújításokra vonatkozó 
ajánlatokat ne tárgyaljuk a mai ülésen, valamilyen döntést kell hoznunk a továbbiakról. 
Határozzuk meg, hogy ismételten írjuk-e ki a pályázatot és vizsgálja a pénzügyi bizottság és 
utána döntsön a testület, vagy pedig zárt borítékban lehessen benyújtani, valamint azt is 
határozzuk meg kitől kérjünk ajánlatot, én semmiképpen nem zárnám ki a külső, nem helyi 
cégeket. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Javasolnám, hogy az óvodai kerítésre érkezett ajánlatok 
mégiscsak kerüljenek érdemben megtárgyalásra tekintettel arra, hogy a beérkezett ajánlatok 
közül végül helyi vállalkozóé a legkedvezőbb és munkadíjban olcsóbb jelentősen mint a 
legmagasabb ajánlatot benyújtó által adott árajánlat. 
 
Szabó Mihály polgármester szavazásra bocsátja, hogy a Palotási Gyermeklánc Óvoda 
kerítésének felújítási munkáira benyújtott ajánlatok kerüljenek elfogadásra, és a legkedvezőbb 
árajánlatot adó Bohus 2003 Kft. árajánlata kerüljön elfogadásra. 
 
Uhrin János képviselő: Szeretném bejelenteni személyes érintettségemet, ezért a szavazásban 
nem kívánok részt venni. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadja a javaslatot és az alábbi 
határozatot hozza: 

68/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Palotási Gyermeklánc Óvoda 
kerítésének felújítására benyújtott árajánlatok közül a legkedvezőbb ajánlatot adó 
Bohus 2003. Kft. árajánlatát fogadja el 5.106.170 Ft összeggel. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a kivitelezési szerződés 
megkötésére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 
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Szabó Mihály polgármester szavazásra bocsátja, hogy a járda felújítására vonatkozóan új 
pályázat kerüljön kiírásra. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi 
határozatott hozza: 

69/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a járda felújítása kapcsán úgy 
döntött, hogy a kivitelezésre új pályázat kerüljön kiírásra, a korábbi ajánlattevők mellett 
még további vállalkozásoktól is kerüljön sor ajánlatkérésre, és az ajánlatok mellé három 
referenciamunka is kerüljön becsatolásra. A Képviselő-testület tagjai 2015. július 31-én 
12.00 óráig tehetnek kivitelezőre vonatkozó javaslatot. Az ajánlatok zárt borítékban 
kerüljenek benyújtásra, a benyújtás végső időpontja augusztus 15. napja legyen. A 
benyújtott ajánlatokat a Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság augusztus 
17-i ülésén bontja és bontást követően javaslatot tesz a Képviselő-testület számára. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
VIII. Egyebek: 
 
a) Bonatus Kft-vel szemben fizetési meghagyásos eljárás megindítása 
 
Szabó Mihály polgármester: A Bonatus Kft. ügyében dr. Balla Gábor ügyvéd úr fizetési 
meghagyást javasol, így a követelésünk 3%-át meg kell fizetni a közjegyző részére, amely 
összeg nyertesség esetén a perköltség részeként Bonatus Kft-t fogja terhelni, így ezen összeget 
a főkövetelés mellett meg kell majd az eljárás végén fizetnie az önkormányzat részére. 
A fizetési meghagyás megindítása azért előnyös, mert ha Bonatus Kft. 15 napon belül nem 
mond neki ellen, akkor jogerős lesz és végrehajtható. Ha ellentmond neki, akkor az ügy perré 
alakul. Javaslom a szakember javaslatának elfogadását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

70/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete dr. Balla Gábor ügyvéd 
megbízásával fizetési meghagyás iránti eljárást kíván indítani a Bonatus Kft-vel 
szemben a meghiúsulási kötbérigény érvényesítése céljából. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 
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b) Orvosi rendelő bútorzata beszerzésre vonatkozó árajánlat megtárgyalása 
 
Szabó Mihály polgármester: A régi orvosi rendelőben vannak ugyan bútorok, de az új 
rendelőben mások a paraméterek, mindenképpen célszerű lenne új bútor beszerzése. Előzetesen 
kértünk ajánlatot, a kisbágyoni orvosi rendelő bútorzata is ettől a cégtől került megrendelésre. 
Egyenlőre minden kötelezettség nélkül ajánlatot kértünk Doktor Úr segítségével, 
véleményének kikérésével. A bútor beszerzésre vonatkozó összköltség 1 millió forint lenne. A 
váróba külön kell megrendelni a padokat, mely további összeg lenne. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

71/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Ondrék és Tóth Kft (3100 
Salgótarján, Fülemüle út 5.) által a palotási orvosi rendelő bútorzatára adott árajánlatot 
elfogadja, és felhatalmazza a polgármestert a bútorzat megrendelésére 1. 350.000 Ft 
értékben. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
c) Türr István Képző és Kutató Intézet terembérleti szerződésének megtárgyalása 
 
Szabó Mihály polgármester: Türr István Képző és Kutató Intézet egy település karbantartó 
képzést indított a településen, az elméleti képzéshez mi tudunk helyiséget biztosítani, melyért 
2.500.-Ft/óra terembérleti díjat fizetnek. Ugyanakkor ebbe a képzésbe van még egy 
lehetőségünk eszközbeszerzésre, 560.000.-Ft-ért fűnyírót vásárolhatunk. Javaslom a bérleti 
szerződés elfogadását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

72/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Türr István Képző és Kutató 
Intézettel a Községháza tanácskozó termére 2.500 Ft/óra terembérleti díjjal kötendő 
szerződéshez hozzájárul, és felhatalmazza a polgármestert a szerződés megkötésére. 
  
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 
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d) Megyenap 
 
Szabó Mihály polgármester: A Megyenap szeptember 19-én kerül megrendezésre 
Szentkúton. Holnapi napon jeleznünk kell, hogy a megyei értéktárba bekerült Palotási tó 
milyen számú pavilonnal kíván megjelenni a rendezvényen, ez egyfajta elvárás a megyétől. 
Egy 3m x 3m-es pavilon megfelelő lenne a rendezvényre. 
 
e) Általános Iskolai burkolatjavítás 
 
Szabó Mihály polgármester: Uhrin János képviselő felajánlotta tiszteletdíját, az 
anyagbeszerzés folyamatban van, vállalkozó felajánlotta a munkadíjat, ingyenesen elvégzi. 
Természetesen arra oda kell figyelni, hogy szakszerű legyen a munkavégzés. Az iskolában 
nyári diákmunkán lévő diákok felszedték a burkolatot, letakarították a területet. 
 
f.) Cserhátalja Vidékfejlesztési Egyesület alelnöki tisztségéhez hozzájárulás 
 
Szabó Mihály polgármester: Szeretném bejelenteni, hogy a Cserhátalja Vidékfejlesztési 
Egyesület alelnökévé választottak, kérném a tisztség ellátásához a képviselő-testület 
hozzájárulását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással nélkül, egyhangúlag elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

73/2015.(VII.30.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul, hogy Szabó Mihály 
polgármester a Cserhátalja Vidékfejlesztési Egyesület alelnöki tisztségét ellássa. 
 
  

Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester:  
- A napelemek átadásra kerültek a Művelődési Házban, Óvodában és a Községházán, 
tesztüzemmódban vagyunk. További épületeken a főzőkonyhán, orvosi rendelőn és a 
Sportöltözőre tervezzük még a napelemek kihelyezését. 
- Adományosztással kapcsolatban kiértesítettük a lakosságot, újabb szállítmány érkezett, van 
sok bútorzat is.  
- Egyre többször felvetődött az a kérdés, hogy Salgótarján kórház nagyon messze van, egyre 
rosszabb az ellátás, egyre nehezebb a betegek beszállítása, doktor úr felvetette, hogy 
kezdeményezni kellene a Hatvani Kórházhoz való csatlakozást. Amikor súlyponti kórház 
kérdés először felmerült, mi Hatvanhoz szerettünk volna csatlakozni, ekkor kérdés volt, hogy a 
kórház esetlegesen megszűnik, azóta javult a helyzet. Kérem a testületet, hogy hatalmazzanak 
meg azzal, hogy próbáljak meg tárgyalásokat kezdeményezni, egyeztetéseket folytatni a 
hatvani kórházzal. 
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- Kérem a képviselőket a területi képviselettel kapcsolatos első fórumot a közmeghallgatás 
előtt próbálják meg összehívni. 
- Startprogram keretében 10 fő foglalkoztatottunk van a melléképület építésére, valamint 
hagyományos közfoglalkoztatás keretében 8 fő foglalkoztatott van, ároktisztításra, 
vízelvezetésre. A 8 fő munkaviszonya július 31-én lejár, mai információ szerint 
meghosszabbítható a foglalkoztatásuk 2016. február 19-ig.  
- Orvosi rendelő ünnepélyes átadása augusztus 20-án lesz. Ünnepi szent misével kezdünk, 
melyet egy rövid műsor követ, mely után szalagátvágás, átadás, a rendelő megszentelése, a 
meghívott vendégek részére a műsor után egy állófogadást tartanánk. 
- Kitüntetésre nem érkezett javaslat, jövőre vonatkozóan megfontoltabban, előbb 
gondolkodjunk azon, kit lehet javasolni Palotás Községért és Palotás Község Szolgálatáért 
kitüntető címre. 
- Alpolgármester Úrtól kérnék egy-két segítséget, feladatot, erről majd személyesen 
egyeztetünk, elsősorban településfejlesztésben, intézményekkel, civil szervezetekkel való 
együttműködésben kérném a segítséget. 
- Sportegyesület további működésével kapcsolatban nagyon nehéz helyzetbe kerültünk, 
valamilyen megoldást ki kell találni. Nagyobb összefogás szükséges, ahhoz, hogy a csapat 
működni tudjon. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: A Horgásztanya mellett befejeződött a 
szennyvízberuházás, arról volt szó, hogy ideiglenesen lesznek ott tárolva az aszfalt és más 
anyagok. Kérem, hogy valamilyen intézkedés történjen ebben az ügyben, és kérem a 
Horgászegyesület írásos tájékoztatását.  
- Gratulálok a megnyert falubuszhoz és gépjárművekhez, kérdésem az lenne, hogy a 
Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálat járművét ki fogja üzemeltetni és használni? 
- A garázsépítésnél láttam, hogy van bontott tégla és új tégla is, erről valamilyen tájékoztatást 
kérnék. 
 
Szabó Mihály polgármester: Három hete személyesen kint voltunk a projektvezetővel a 
tóparton, értesítette az építésvezetőt, hogy intézkedjen az elszállításról. 
- A hét település társulása fogja üzemeltetni a gépjárművet, használni pedig a társulás 
dolgozója a családgondozó fogja. 
- Új téglát vásároltunk a garázsépítéshez, ez a pályázatból támogatott összegből került 
megvásárlásra, továbbiakban még a tetőanyagot és a vasbetongerendákat meg kell vásárolni. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A Diófa út-Bajcsy-Zs. út felőli oldala meg van süllyedve, 
nagyon rossz állapotban van, valamint a Sugár úton is és a Rákóczi úton is van két-két gödör, 
amit ki kell javíttatni. A településen van néhány nagyon elhanyagolt, rossz állapotú ingatlan, 
például a Szabadság út 7. és a Mikszáth út 13., ahol nagy a gaz, ott a közmunkásokkal el 
kellene végeztetni a fűvágást. 
 
Szabó Mihály polgármester: A Szabadság út 7. szám alatti ingatlant én szorgalmaztam, hogy 
vásároljuk meg, az volt a vélemény, hogy csak akkor vásároljuk meg, ha ki van takarítva. 
Ezügyben több alkalommal egyeztettem az OTP Faktoringgal, lehet, hogy a telket meg tudnánk 
vásárolni ezeket az ingatlanokat. Nem mehetünk be az ingatlanra, csak a ház előtt tudjuk 
levágatni a füvet. 
 
 
 



 15 

A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester a nyilvános 
testületi ülést bezárja, a testület munkáját zárt ülés keretében folytatja. 
 

Kmf. 
 
                 Szabó Mihály sk                              dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                            jegyző 


